
   Program 19. zasedání zastupitelstva MČ Opava – Suché Lazce 
konaného dne 11. 02. 2025 v 18:15 hod.

1/19 Zahájení zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
2/19 Schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
3/19 Volba ověřovatelů zápisu a zapisovatelky ze zasedání zastupitelstva MČ Suché 

Lazce
4/19 Kontrola usnesení zastupitelstva MČ Suché Lazce ze dne 8.1.2025
5/19     Zpráva starosty o činnosti obce
6/19 Záměr výpůjčky budovy č. p. 302 –obecní fotbalové hřiště
7/19 Majetkové záležitosti – schválené odkupu pozemku
8/19 Různé

Závěr

Přítomni dle prezenční listiny: 8
 
1 / 19 Zahájení zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce

- Starosta  obce  zahájil  zasedání  zastupitelstva  MČ  Suché  Lazce  ve  smyslu  §  92 
odstavce 1 zákona číslo 128/2000 Sbírky, o obcích a v souladu s článkem 9 odstavce 
1  Jednacího  řádu  Zastupitelstva  statutárního  města  Opavy  zahájil  19.  zasedání 
Zastupitelstva  městské  části  Opava  –  Suché  Lazce.  V souladu  s  §  93  odstavce  
1 zákona o obcích informoval o místě, době a navrženém programu připravovaného 
zasedání zastupitelstva, a to vyvěšením na úřední desce městské části Opava – Suché 
Lazce, tj. v zákonné lhůtě před zasedáním zastupitelstva, která činí 7 dnů.

- Taktéž  konstatoval,  že  na  dnešním zasedání  nejsou přítomni  –  pí  Darina  Vašková 
(řádně  omluvena),  Ing.  Petr  Žůrek  (řádně  omluven)  a  Ing.  Aleš  Žídek  (řádně 
omluven).  Konstatoval, že se jedná o řádné zasedání zastupitelstva, které bylo svoláno 

a vyhlášeno dle Jednacího řádu Zastupitelstva statutárního města Opavy. Zápis 
- Dále starosta informoval, že zastupitelstvo bude nahráváno jako audio záznam, který 

bude umístěn na webových stránkách městské části Opava – Suché Lazce. Z minulého 
jednání  zastupitelstva  byl  podepsán  určenými  ověřovateli  a  proti  tomuto  nebyly 
vzneseny žádné připomínky. Proto se zápis pokládá za schválený.

- Pokud subjekt údajů tj. fyzická osoba, k níž se osobní údaje vztahují, žádá o vypuštění 
osobních a citlivých údajů dle zákona o ochraně osobních údajů, nechť uplatní své 
právo dle poučení starosty obce před zahájením zastupitelstva. 

- Zastupitelstvo je usnášeníschopné. 

2 / 19 Schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
- Starosta vyzval zastupitele ke schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché 

Lazce. 
- Zastupitelé souhlasí: 8, zdržel se: 0, nesouhlasí: 0

3 /19 Volba ověřovatelů a zapisovatelky zápisu ze zasedání zastupitelstva 
MČ Suché Lazce

- Zápisem byla pověřena pí Zuzana Kubicová



- Ověřovateli byli zvoleni p. Josef Doboš a Mgr. Jiří Friedel
- Zastupitelé souhlasí: 8, zdržel se: 0, nesouhlasí: 0

4 / 19 Kontrola usnesení ze dne 08. 01. 2025
- Starosta obce informoval zastupitele o plnění usnesení ze dne 08.01 2025. Usnesení je 

průběžně plněno.
- Zastupitelé berou na vědomí Pro 8, proti 0, zdržel se 0

5 / 19 Zpráva starosty o chodu obce.
- Starosta obce informoval, že tuto sobotu nás čekají 10. zabijačkové hody pořádané 

řeznictvím  Lukáš  Gebauer.  Jako  novinku  sdělil,  že  budou  obec  objíždět  na  voze 
taženém koňmi a budou nabízet zabijačkové speciality. 

- Starosta dále informoval, že proběhl Obecní ples. Příští rok se bude konat v sobotu 24. 
1. 2026.

- Starosta sdělil, že proběhl i Hasičský ples a poděkoval všem organizátorům.
- Starosta sdělil, že je před námi již 16. ročník tradiční akce Pochování basy a všechny 

srdečně na tuto akci pozval.
- Starosta informoval, že SMO připravuje odpadové karty.  Od 17. 3. 2025 se budou 

moci  do sběrného dvora vozit  odpady jen s odpadovou kartou.  Odpadové karty se 
vydávají  od  3.  2.  2025  na  pokladnách  městského  úřadu  (Krnovská  71B  a Horní 
náměstí  67)  nebo  v areálu  technických  služeb  (Těšínská  71)  Opava.  Popřípadě  si 
mohou občané vyřídit virtuální odpadovou kartu.

- Starosta sdělil, že SMO k tomuto kroku přistoupilo z důvodu, že odpad na sběrný dvůr 
zdarma  odevzdávají  podnikatelé  a občané  z jiných  měst  a obcí.  Kvůli  tomu  SMO 
rostou  náklady  na odpadové  hospodářství,  a nakonec  na to  doplatí  všichni  občané, 
protože SMO pak chybí peníze na rozvoj našeho města.  SMO nechce platit za cizí 
odpad,  proto  zavádí  evidenci  odpadů  na sběrném  dvoře, která  přinese  přehled 
o odpadových tocích. 

- Starosta dále sdělil, že SMO zveřejnilo informace, kolik město zaplatilo v roce 2024 
za odpady a letos počítá s dalším nárůstem financí na likvidaci odpadů. SMO vybere 
polovinu peněz od občanů, zbytek se dotuje z rozpočtu SMO. Průměrný občan Opavy 
vyprodukuje 170 kg směsného neseparovaného odpadu.

- Mgr. Jiří Friedel se dotázal na likvidační poplatek, který musíme u zboží zaplatit, když 
ho kupujeme. Kam tyto peníze jdou.

- Starosta sdělil, že informace zjistí.
- Mgr.  Jiří  Friedel  se  dotázal,  zda  nemůže  dojít  k tomu,  že  se  začnou  tvořit  černé 

skládky.
- Starosta sdělil, že to nepředpokládá. Když došlo, ke snížení počtu svozu popelnic na 

směsný odpad nic takového se nestalo.
- Starosta informoval, že po více než padesáti letech skončila ve funkci knihovnice pí 

Jaroslava Kostřibová. Na obecním úřadě došlo k setkání se starostou, místostarostou, 
obecním kronikářem a Ing. Petrem Žůrkem s paní Kostřibovou a k poděkování za její  
celoživotní práci pro místní knihovnu.

- Starosta sdělil, že byl informován, že se bude navyšovat NNK na ulici Ke Strážnici a  
vedení povede v chodníku od Přerovecká 43 až ke křižovatce ulic Přerovecká a Ke 
Strážnici.

- Starosta dále informoval, že došlo k výměně eklektického vedení na Přerovci.
- Starosta  sdělil,  že SMO získalo dotaci na výměnu pouličního osvětlení za ledková 

světla, které by mělo v naší obci proběhnout do konce června.



- Starosta  dále  sdělil,  že  proběhla  schůzka  s primátorem  SMO  ohledně  splaškové 
kanalizace na ulici Na Štěpnici, kdy primátor přislíbil participaci na tomto projektu.

- Starosta sdělil, že realizace splaškové kanalizace Na Štěpnici bude v příštím roce. 
- Starosta sdělil, že došlo k čištění příkop na ulici Ke Strážnici a dál by se příkopy měly 

udržovat v tomto stavu, aby nedošlo k opětovnému zarůstání ostružiním a nálety.
- P. David Vícha se dotázal, zda by se zarůstáním ostružiní, nepomohla chemie.
- Starosta  sdělil,  že  by  nerad  chemii  požíval  a  byl  by  raději  ostružiní  odstraňovat 

mechanicky.
- Starosta sdělil, že v restauraci Heja proběhla přednáška pana Jiřího Kašpárka Rallye 

Dakar 2025, po domluvě s panem Kašpárkem proběhne další přednáška v kulturním 
zařízení obce dne 23. 2. 2025 od 16:00.

- P. David Vavrečka se dotázal, zda se bude pokračovat v renovaci kapličky sv. Jana.
- Starosta sdělil, že kulturní památkou je pouze socha sv. Jana a ne kaplička a tudíž na 

ni nedostaneme dotaci na opravu a musíme ji financovat z vlastních zdrojů. Proto se 
renovace odložila a kaplička se pouze zakonzervovala. 

- Mgr. Martina Škrobánková se dotázala na datum osvobození obce.
- Starosta sdělil, že oslava osvobození obce proběhne v pátek 25. 4. 2025. 
- P. Josef Doboš se dotázal na pracovnice katastrálního úřadu, které dělaly kontrolu na 

území naší obce.
- Starosta sdělil, že občanů, kteří mají nějakou nesrovnalost na svém majetku, přijde do 

schránky dopis s informacemi a dvě pracovnice katastrálního úřadu budou ve středu 
16. 4. 2025 od 08:00 -16.00 hodin na obecním úřadě v Suchých Lazcích občanům 
nápomocny.

Zastupitelé berou na vědomí Pro 8 proti 0, zdržel se 0

6/19 Záměr výpůjčky budovy č. p. 302 –obecní fotbalové hřiště
- Starosta zaslal informace zastupitelům mailem.
- Starosta dále sdělil, že se jedná o obdobnou situaci jako s hasičskou zbrojnicí.
- Starosta informoval, že poté co jsme získali budovu TJ na obecním fotbalovém hřišti 

do majetku SMO, je na místě dořešit právně využívání této nemovitosti. Všeobecný 
předpoklad je, že budovu by mělo do plného užívání dostat TJ Suché Lazce. Ovšem, 
jelikož se jedná o veřejný majetek, je nutné zveřejnit záměr výpůjčky. Ten musí viset 
na  úřední  desce  minimálně  15  kalendářních  dní.  Samotný  záměr  zaslal  starosta 
mailem. Předpoklad je ten, že pokud ZMČ schválí záměr 11. 2.  -  12. 2. 2025 bude 
zveřejněn a do 27. 2. 2025 mohou zájemci podávat své nabídky k výpůjčce. Hlavní 
parametry výpůjčky  jsou  bezplatná  výpůjčka  na  dobu  neurčitou.  Parametry  budou 
totožné, tak jak byly u hasičské zbrojnice. 

- Starosta  sdělil,  že  výbor TJ  Suché Lazce  o plánovaném záměru již  informoval  na 
společné schůzce, která proběhla v měsíci leden 2025.

- Starosta informoval, že MČ v budově TJ platí vodu a na energie dostává TJ Suché 
Lazce dotaci.

- P. Josef Doboš se dotázal, co když se přihlásí do záměru výpůjčky budovy také někdo 
jiný.

- Starosta sdělil, že v tom případě rozhoduje zastupitelovo městské části Suché Lazce. 

- Starosta vyzval zastupitele k hlasování o záměru výpůjčky budovy č. p. 302 – obecní 
fotbalové hřiště.

- Zastupitelé souhlasí: Pro 8, proti 0, zdržel se 0



7/19 Majetkové záležitosti – schválené odkupu pozemku
- Starosta  zaslal  požadavek  pana  Václava  Kašinga  na  odkup  pozemku zastupitelům 

mailem. Jedná se o cestu ke „kuřínu“. K odkupu je potřeba souhlas zastupitelstva MČ 
a odkup bude hradit SMO.

- Starosta sdělil, že předpokládá, že se bude vykupovat i zbytek cesty, která je v majetku 
soukromých vlastníků.

- Starosta dále informoval, že do budoucna by se měla cesta opravit.

- Starosta vyzval zastupitele ke schválení odkupu části pozemku p. č. 820/41
- Zastupitelé souhlasí: Pro 8, proti 0, zdržel se 0

8/19 Různé
- Starosta informoval zastupitele o žádosti ředitelky ZŠ a MŠ Opava – Suché Lazce o 

finanční dar ve výši 100 000 Kč na nové počítače pro žáky.
- Mgr. Martina Škrobánková sdělila,  že žádala  o dotaci  z fondu školství,  ale nyní je 

z důvodu povodní stop stav a proto žádá o dotaci zastupitelstvo.
- Dále sdělila,  že  počítače,  které škola má už nesplňují  svou funkci,  kdy se žáci na 

počítačích musí učit stále nové výukové programy.
- Mgr. Martina Škrobánková sdělila, že do školy byla pořízena nová interaktivní tabule 

za 100 000 Kč a nové ipady.
- Mgr. Martina Škrobánková sdělila, že škola má 45 dětí, co dva roky organizují školu 

v přírodě, akce pro rodiče, organizují spaní ve škole i ve školce. Dále paní učitelky 
v rámci svého volného času organizují dětem kroužky.

- Starosta sdělil, že by uvítal větší propagaci místní školy. Větší informovanost občanů o 
tom, co vše škola pro žáky dělá.

- Starosta vyzval zastupitele ke schválení finančního daru ve výši 100 000 Kč pro ZŠ a 
MŠ Opava – Suché Lazce

- Zastupitelé souhlasí: Pro 7, proti 0, zdržel se 1

- Starosta navrhl zvýšení nájemného v kulturním zařízení obce. 
- Starosta dále sdělil, že do kulturního zařízení se neustále investuje a částka 1 000 Kč + 

energie je nedostačující. 
- Mgr. Jiří Friedel navrhl částku 2 000 Kč + spotřebované energie.
- Starosta vyzval zastupitele ke schválení nájmu za použití kulturního zařízení na částku 

2000 Kč + energie.
- Zastupitelé souhlasí: Pro 8, proti 0, zdržel se 0

- Ing. Václav Skuplík sdělil, že v obci probíhá průzkum, který dělá v rámci svého studia 
sl. Valerie Skuplíková na spokojenost života v obci.

- Starosta  toto  kvitoval  s tím,  že  budeme  mít  zpětnou  vazbu  od  občanů,  jak  jsou 
spokojení se životem v naší městské části.

- Mgr. Martina Škrobánková se dotázala na stavební parcely v obci a co s tím, když je 
majitelé nechtějí prodat na výstavbu v obci. 

- Starosta sdělil, že něco se v obci stavět bude, ale není to žádná sláva. Bohužel obec 
nemá žádné pozemky pro možnou výstavbu.



- P. Josef Doboš sdělil, že se s Ing. Alešem Žídkem dohodli obnovit nátěry na švestkách 
pod obcí.

- Starosta s tím souhlasí.
- Starosta sdělil, že Ing. Aleš Žídek nemá momentálně čas vypracovat projekt na obnovu  

zeleně v obci a proto, požádal zastupitele, kteří někoho takového znají, ať ho doporučí.
- Starosta sdělil, že na výsadbu zeleně bude muset proběhnout výběrové řízení a začít by  

se mělo na jaře tohoto roku.

Závěr
←
←
←
←

Josef Doboš                                                                  Mgr. Jiří Friedel



U S N E S E N Í
19. zasedání Zastupitelstva městské části Suché Lazce

konaného dne 11. 02. 2025 v 18:15 hodin
v místo konání, Přerovecká 129/68, Suché Lazce

1/19 ZMČ 25 Zahájení zasedání zastupitelstva 

2/19 ZMČ 25 Schválení programu zasedání zastupitelstva městské části
Zastupitelstvo městské části
1. schvaluje
Program zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
Výsledek hlasování: 
Pro: 8 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0
Usnesení: PŘIJATO

3/19 ZMČ 25 Volba ověřovatelů a zapisovatelky zápisu
Zastupitelstvo městské části
1. volí
Zapisovatelku zápisu pí Zuzanu Kubicovou ze zasedání
zastupitelstva městské části konaného dne 11. 02. 2025
a ověřovatelé
a) p. Josefa Doboše 
b) Mgr. Jiřího Friedla
Výsledek hlasování: 
Pro: 8, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0
Usnesení: PŘIJATO

4/19 ZMČ 25 Kontrola usnesení ze dne 08. 01. 2025
Zastupitelstvo městské části
1. Bere na vědomí
Kontrolu usnesení zastupitelstva MČ Suché Lazce ze dne 08. 01. 2025
Výsledek hlasování: 
Pro: 8 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATO

5/19 ZMČ 25 Zpráva starosty o chodu obce
Zastupitelstvo městské části
1. Bere na vědomí
- Informace o Zabijačkových hodech 
- Informace o Obecním plese
- Informace o Hasičském plese
- Informace o Pochování basy
- Informace o odpadových kartách
- Informaci o setkání s pí Kostřibovou
- Informace o navyšování NNK
- Informaci o výměně elektrického vedení na Přerovci
- Informaci o výměně pouličního osvětlení



- Informaci o realizaci splaškové kanalizace na ulici Na Štěpnici
- Informaci o čištění příkop na ulici Ke Strážnici
- Informaci o přednášce DAKAR
- Informaci o kapličce sv. Jana
- Informaci o oslavách osvobození obce
- Informaci o kontrole katastrálního úřadu na území obce

Výsledek hlasování: 
Pro: 8, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0
Usnesení: PŘIJATO

6/19 ZMČ 25 Záměr výpůjčky budovy č.p. 302 – obecní fotbalové hřiště
Zastupitelstvo městské části
schvaluje
Záměr výpůjčky budovy č.p. 302 – obecní fotbalové hřiště:
Výsledek hlasování: 
Pro:8, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATO

7/19 ZMČ 25 Majetkové záležitosti – schválení odkupu pozemku
Zastupitelstvo městské části
1. souhlasí
S odkupem části pozemku p.č. 820/41

Výsledek hlasování: 
Pro:8 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se:0 
Usnesení: PŘIJATO

8/19 ZMČ 25 Různé
Zastupitelstvo městské části
1. schvaluje

poskytnutí finančního daru pro ZŠ a MŠ Opava – Suché Lazce 
ve výši 100 000 Kč.
Výsledek hlasování: 

Pro:7 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se:1 
Usnesení: PŘIJATO

Zastupitelstvo městské části
2. schvaluje

nájemné za kulturní zařízení ve výši 2 000 Kč + energie.
 Výsledek hlasování: 

Pro:8 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se:0 
Usnesení: PŘIJATO

Zastupitelstvo městské části
Bere na vědomé

 Informaci o průzkum v obci
 Informaci o stavebních parcelách v obci
 Informaci o znovu natření švestek
 Informaci o plánované výsadbě zeleně



Výsledek hlasování: 
Pro:8, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATO

Závěr

Mgr. Petr Orieščík Ing. Václav Skuplík 
Starosta MČ Suché Lazce místostarosta MČ Suché Lazce


